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první, co mě bavila. Oba 
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protože ti tvoří základ rezilientní společnosti. Po 

tomto poznání jsme nasadili dvourychlostní tempo, 

aby naše vůle a růst programu zvítězily nad stagnací 

a strachem ve společnosti. 

Díky našemu odhodlání, skvěle fungující správní 

radě v čele s Liborem Mertlem, zájmu učitelů, skvě-

lému hodnocení studentů a díky našim řečníkům 

a mnoha partnerům jsme v roce 2022 zvládli pře-

konat krizi, realizovat vše, co jsme si naplánovali, 

a rozšířit komunitu #muzespodnikat.

Jsem šťastná, že myšlenka mezigeneračního sdílení 

zkušeností a inspirace k podnikavosti ve společnosti 

rezonuje a že si čím dál tím více lidí uvědomuje, jak 

je důležité učit mladé lidi, aby se odvážili ve svém 

životě realizovat a prosadit bez ohledu na okolnosti.

Děkuji všem za podporu, spolupráci a důvěru.

Podnikavosti zdar!

Vážení a milí přátelé programu #muzespodnikat, 

rok 2022 byl ve znamení oslav 10. výročí programu 

a války na Ukrajině. 

Na začátku ledna 2022 jsme se rozhodli oslavit 

10. výročí programu #muzespodnikat třemi způ-

soby: zavedením rezervačního systému a automa-

tizace, realizací nového formátu workshopů Ptej 

se mě na podnikání ve firmách a slavnostním vý-

ročním setkáním. 

Rozplánovali jsme si aktivity, rozhodli se pro celkem 

velkou investici do automatizace a 24. února 2022 

začala válka, která se okamžitě odrazila na atmo-

sféře ve společnosti. Celá země dýchala a pracovala 

pro Ukrajinu a válečné uprchlíky a mnoho našich 

řečníků a partnerů se vrhlo do pomoci Ukrajině, 

a neměli tak časovou ani finanční kapacitu na práci 

a podporu programu.

Uprostřed růstu a oslav jsme začali zažívat stagnaci 

způsobenou válkou. Byli jsme chyceni v paradoxu – 

snaha o růst, automatizaci a stabilizaci najednou 

byla ohrožena nejistotou. Během několika jarních 

měsíců jsme však pochopili, že inspirování studentů 

k podnikavosti a angažovanosti je v kontextu války 

na Ukrajině o to důležitější – potřebujeme, aby 

v Česku byli podnikaví, sebejistí a angažovaní lidé, 

Slovo úvodem

Mgr. Tereza Moravcová
ředitelka #muzespodnikat
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Co je program MŮŽEŠ PODNIKAT 
a jak fungujeme

Chceme, aby všichni studenti v Česku věděli, že mají možnost vzít život do svých 

rukou, že záleží jen na nich, jak se rozhodnou. Chceme, aby se mladí lidé ve ško-

lách učili, že mohou v životě dělat téměř cokoli, bez ohledu na svůj sociální původ, 

finanční situaci a vzdělání. Chceme, aby si uvědomili, že začít se dá z ničeho a že 

je možné realizovat v životě své sny, být sebevědomý a šťastný.

Chceme, aby v Česku bylo hodně podnikavých lidí a podnikatelů, kteří vytváří 

hodnoty, jsou přínosem pro své okolí, společnost, region a celou zemi. Jsou také 

vnitřně stabilní a realizují se svou prací, která je pro ně radostí.

Zcela mimořádný přínos programu MŮŽEŠ PODNIKAT spočívá v úzké spolupráci učitelů, studentů a podnikatelů, kteří 

vedou semináře přímo na půdě středních škol v průběhu standardní výuky. 

Naše vize:

341
učitelů 

z partnerských škol

193
podnikatelů / expertních 

dobrovolníků

57 771
studentů prošlo semináři 

a workshopy MŮŽEŠ PODNIKAT

inspirovat studenty k podnikavosti a angažovanosti

podpořit je na jejich cestě k samostatnosti a nezávislosti

ukázat jim, že každý člověk je jedinečný, stačí jen najít svou cestu

povzbudit studenty, aby šli za svými sny a nebáli se je realizovat

ukázat studentům, že podnikání je pro člověka reálnou možností

posílit jejich sebevědomí

Už 10 let inspirujeme studenty k podnikavosti a přispíváme 

k rozvoji podnikavosti v Česku. Za tu dobu prošlo progra-

mem více než 57 771 studentů a celkově bylo do programu 

zapojeno téměř 300 podnikatelů.

MŮŽEŠ PODNIKAT je neformální vzdělávací program, který 

jako jediný v Česku již od roku 2012 systematicky pracuje 

se studenty formou mezigeneračního sdílení zkušeností 

s cílem:
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Lidé v programu 
MŮŽEŠ PODNIKAT
Na realizaci vzdělávacího programu MŮŽEŠ PODNIKAT 
se podílí stovky dobrovolníků v celém Česku: učitelé 
středních škol, kariérní poradci, podnikatelé, realizační 
tým a správní rada spolku. Naše činnost vychází 
z osobní iniciativy a aktivity všech spolupracovníků.

Miroslav Hofman
čestný předseda

Tereza Moravcová
ředitelka

Jana Bugnerová
koordinátorka programu

Martin Bugner
IT podpora

Magdaléna Horbasová
účetní

Tomáš Krčmář
grafik

Jana Králová
manažerka programu

Lenka Bugnerová
back office

Organizační struktura spolku

SPRÁVNÍ RADA

REALIZAČNÍ TÝM

EXTERNÍ SPOLUPRACOVNÍCI

Tomáš Formánek Štěpánka DuffkováLibor Mertl
předseda

Jan LátOndřej Krátký Vít Horký
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let programu MŮŽEŠ PODNIKAT

2022

2020/21

2019

2017

2016

2012

10
• Zavedení automatizace a rezervačního systému
• Realizace workshopů Ptej se mě na podnikání
• 57 771 studentů prošlo programem

• Zvládnutí koronavirové krize / spuštění onlinové výuky
• Začátek podcastů #muzespodnikat

• Větší důraz na realizaci programu v regionech
• Vytvoření metodických materiálů pro učitele

• Stabilizace organizace, aktivní rozvíjení komunity partnerů a dárců
• První letní kemp v Broumovském klášteře

• Vznik neziskové organizace MŮŽEŠ PODNIKAT, spolek
• První výroční setkání a zavedení systému členských příspěvků

• Myšlenka mezigeneračního sdílení zkušeností a vznik projektu MŮŽEŠ PODNIKAT
• První realizace semináře pro studenty v listopadu 2012

Od první myšlenky mezigeneračního sdílení zkušeností jsme inspirovali téměř 60 000 studentů, 
v programu celkem pomáhalo a pracovalo 300 podnikatelů a dnes spolupracujeme s 341 
aktivními učiteli.
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jsme realizovali 159 seminářů, které učitelé začleňovali do výuky.

jsme spolupracovali s 341 učiteli z partnerských škol.

193 řečníků / expertních podnikatelů vedlo semináře.

se 8 403 studentů středních a základních škol účastnilo seminářů MŮŽEŠ PODNIKAT.

jsme realizovali 12 workshopů PTEJ SE MĚ NA PODNIKÁNÍ ve firmách řečníků

pro 264 studentů.

jsme uspořádali týdenní letní kemp LETNÍ KREATIVNÍ PAŘBA pro podnikavce, 

na kterém bylo 14 studentů.

jsme nahráli 24 epizod podcastů #muzespodnikat s 9 600+ posluchači.

Rok                        v číslech2022V roce



8 | MŮŽEŠ PODNIKAT 

Semináře realizujeme v celém Česku
V roce 2022 se účastnilo seminářů 8 403 studentů. 
Počet byl trochu nižší, než jsme předpokládali, 
což byl důsledek koronavirových opatření – ško-
ly se plně otevřely až v březnu 2022. Na podzim 
se nám naopak díky automatizaci a rezervační-
mu systému podařilo uspořádat více seminářů 
než jindy. Zvýšili jsme dopad programu zejména 
v Ústeckém a Moravskoslezském kraji.

Moravskoslezský kraj    8,9 %

Zlínský kraj    7,3 %

Praha    36,6 %

Středočeský kraj    12,8 %Jihočeský kraj    4,2 %

Olomoucký kraj    1,1 %

Jihomoravský kraj    10,2 %

Kraj Vysočina    2,6 %

Pardubický kraj    1,5 %

Královéhradecký kraj    4,6 %

Liberecký kraj    1,0 %

Ústecký kraj    5,8 %

Karlovarský kraj    0,6 %

Plzeňský kraj    2,8 %
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V roce 2022 jsme prezentovali program na 
několika konferencích, uzavřeli partnerství 
např. s Ústeckou komunitní nadací, Inovačním 
centrem Ústeckého kraje, Moravskoslezskými 
Patrioty a stali se, mimo jiné, zakládajícími členy 
Asociace podnikavé Česko.

Podnikaví lidé posouvají Česko dopředu, a proto 
přispíváme k rozvoji podnikavosti i tím, že šíříme 
myšlenku podnikavosti na mnoha úrovních.

Zásadní pro nás zůstává realizace seminářů, dále 
pak workshopů a letního kempu.

Klíčové pro nás bylo zavedení rezervačního 
systému a automatizace do ostrého provozu 
v září 2022.

Bonusem jsou pak podcasty #muzespodnikat, 
výroční setkání a fungující a skvělá správní rada.

Co se nám v roce 2022 podařilo
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Má zkušenost s programem 
#muzespodnikat

„Program MŮŽEŠ PODNIKAT považuji za mimořádně přínosný. Propojuje totiž 

mladé lidi v jejich nejkritičtější, formativní fázi života s inspirativními lidmi 

a jejich životními příběhy. Podnikatelé, kteří přicházejí se studenty diskutovat, 

byli kdysi na stejné startovní čáře. Později v praxi objevili, že pokud v životě 

existují limity, jsou to jen ty vlastní, a že poctivé každodenní úsilí ve zlepšování 

sebe sama a světa kolem je univerzálním klíčem k osobnímu naplnění a úspěchu.“

„Na seminářích studentům říkám, aby se nebáli dělat rozhodnutí, která mohou 

v budoucnosti klidně změnit, a aby se stále obklopovali lidmi, kteří jsou 

chytřejší a zkušenější než oni, a učili se od nich. Mluvím o sobě a o tom, jak se 

mohou učit z vlastních chyb a posilovat své silné stránky.“

„Jsem šťastný za profesní život, který žiju. Rád ukážu mladým lidem, o čem 

podnikání také je, a cestu, kterou se třeba jednou vydají sami. Věřím, že uspět 

může každý – důležité je zapálení, ne vstupní investice či super nápad. MŮŽEŠ 

PODNIKAT je program, který dělá skvělou a důležitou věc.“

Martin Vohánka
řečník #muzespodnikat a zakladatel firmy EUROWAG

Rehana Ježková
řečnice #muzespodnikat a zakladatelka firmy Angel Wings 

Antonín Kokeš, Albi
řečník #muzespodnikat a zakladatel firem Albi a Antonínovo pekařství
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Spokojenost našich klientů:
studentů a učitelů
„Během semináře jsem si uvědomila, že podnikání je 
vlastně způsob života. Je to seberealizace. Pokud se 
rozhodneme podnikat, máme možnost tvořit, vymýšlet, 
měnit a to se mi na tom celém líbí asi nejvíce.“

„Uspět v životě může 
teoreticky kdokoli, jde o to 
vydržet a nebát se dělat 
chyby. Mít daný cíl a plán 
je jedna z hlavních věcí. 
Zaujalo mě, že jsme měli 
pohled dvou rozdílných lidí 
s různými životními příběhy. 
Líbilo se mi, že se nejednalo 
pouze o suchý výklad, ale 
o motivující a záživnou 
dvouhodinovou zkušenost se 
sympatickými lidmi. Takže 
děkuji za Váš čas.“

„Seminář mě velice zaujal, dozvěděl jsem se zajímavé 
postřehy, rady a zkušenosti ze světa podnikání. 
Přednášející zněli velmi sebejistě a oboru rozhodně 
rozuměli. Líbila se mi motivace, kterou nám předali 
k podnikání. Rozhodně mi otevřeli dále mé obzory.“

„Seminář byl velice inspirující pro studenty a dle 
jejich reakcí je to velice bavilo. Přednášející 
byli perfektní, skvělá komunikace se studenty, 
zajímavé podání, upřímné odpovědi, uvolněná 
atmosféra, zajímavé informace a podněty.“

„Všechny semináře, které 
proběhly na naší škole, byly 
skvělé. Ocenili je žáci i učitelé, 
přínosem je propojení s praxí, 
a hlavně motivace a inspirace 
pro podnikání.“

studentka, JA Czech, Praha 1

student, ACADEMIA MERCURII 
soukromá střední škola, Náchod

student, Gymnázium J. V. Jirsíka, 
Fráni Šrámka 23, České Budějovice

Martina Nájemníková,
VOŠ, SPŠ Automobilní a technická, České Budějovice

Jana Holečková, Obchodní 
akademie, Kolín
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Adam Spiegl je spoluzakladatelem marketingové firmy Filipesmedia. Společně s Ondřejem Vodehna-
lem vede tým, se kterým dokáže svým klientům poskytnout komplexní marketingové řešení, a to tak, 
aby bylo pro obě strany co nejefektivnější a nejvýhodnější. Celá komunikace probíhá online, investuje 
se tam, kde se to vyplatí, a využívají se modely, kterým sami zakladatelé věří. Důležitou součástí je také 
Adamova partnerka Kristýna Zápecová, která je nejen CFO ve Filipesmedia, ale vede také vlastní tým 
a  účetní kancelář Zápecová Financial. Společně tak dokážou klientům nabídnout služby v  zásadních 
oborech dnešního byznys světa – marketingu a financí.

Učím studenty svým 
podnikatelským příběhem

Rozhovor s Adamem Spieglem vedla Tereza Moravcová.

koupil chatu a já na ní každý víkend makal. Táta mi 

nejdřív musel neustále říkat, co a jak mám dělat, ale 

já se díky tomu učil pracovat. Dalo mi to možná tro-

chu náskok nad vrstevníky, kteří s prací neměli žádné 

zkušenosti. 

Práci jsem vnímal jinak, přistupoval jsem k ní svým 

způsobem a dařilo se mi. Postupně jsem zjistil, že mi vy-

hovuje dělat věci po svém, a měl jsem díky tomu možná 

pocit, že zvládnu víc než ostatní. A to mi pomáhalo se 

kousnout a skutečně víc zvládnout. 

Jaká byla vaše první brigáda?

Od třinácti let jsem pracoval v cateringové firmě rodičů. 

Začal jsem sbíráním skla a úklidem, což mě úplně ne-

bavilo, ale rád překonávám překážky, které mě motivují 

a posouvají dál. Postupně jsem se tak vypracoval přes 

vedoucího provozu až k marketingu. 

To, že máte radost z překonávání sebe sama, jste zjistil už 

ve třinácti letech?

Vlastně to vím asi odjakživa. Když mi bylo deset, táta 
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Práci jste okusil v deseti letech, kdy jste ale přišel na to, co 

chcete v životě dělat?

To samozřejmě trvalo trošku déle. Byl jsem dost sní-

lek a jeden čas jsem si představoval, že se stanu třeba 

hercem. Že chci jednou vlastnit a vést firmu, jsem ale 

věděl dlouho. 

V sedmnácti letech mě celkem ovlivnila zkušenost 

z Ameriky. Nebudu to dlouze rozebírat, ale můj roční 

výměnný pobyt v USA skončil kvůli mladické blbosti 

po pár týdnech. Udělal jsem průšvih, ve škole ze mě 

udělali exemplární případ a poslali mě zpátky domů. 

Samozřejmě mě to mrzelo a vnímal jsem to jako vlastní 

selhání. Zároveň mě to ale určitě do budoucna ponaučilo.

Co jste pak dělal?

Abych to nějak napravil, začal jsem se hodně učit a roz-

hodl se, že půjdu v Praze na práva. Celkem úspěšně jsem 

dokončil první semestr, už po prvních několika týdnech 

teoretických přednášek jsem ale vytušil, že práva pro 

mě nejsou správný směr, a po zkouškách jsem se do 

školy nevrátil.

Vyzkoušel jsem několik brigád a prací, včetně například 

realitního makléře, vrátil se ke cateringu a nakonec jsem 

objevil online marketing. To mě začalo skutečně bavit, 

a proto jsem u marketingu i zůstal, vystudoval vysokou 

školu a ve 26 letech spoluzaložil Filipesmedia.

Jaké jsou podle vás vlastnosti podnikatele?

Zásadní je odvaha, pracovitost, vytrvalost a přesvědčení, 

že zvládnu zdolat překážky. Podnikatel je podle mého 

přesvědčený člověk, který se od svého nápadu nenechá 

jen tak odradit. Je urputný a vytrvalý. Až když vytrvá 

dostatečně dlouho, začne se dařit.

Jak vypadá váš pracovní den?

Ráno vstávám kolem šesté a se ženou Kristýnou máme 

nejdříve takovou ranní pohodu spojenou s řešením toho 

nejdůležitějšího. Jsme zároveň obchodní partneři, uva-

říme si tedy čaj a povídáme si o práci, která nás oba baví 

a zároveň nabíjí. Pak jdeme do práce, občas se vidíme 

i u oběda a sejdeme se zase večer po cestě domů nebo 

na pracovní večeři.

Ve firmě se ale starám hlavně o její fungování – o lidi, 

obchod, interní marketing, celkový provoz – a řeším 

různé problémy. Moje pracovní činnosti se tedy dost 

střídají a každý den je jiný. Řekl bych ale, že tak z osm-

desáti procent dnes dělám už jen to, co mě baví, rozvíjí 

a obohacuje. To může být i řešení problémů, na všem 

se dá najít něco zajímavého. Nejvíc mě baví rozvoj firem 

a vydělávání peněz. Rád vidím, že se věci posouvají 

a zlepšují. 

Co byste doporučil mladým lidem, kteří nevědí, co chtějí 

dělat?

Já jsem svůj směr našel celkem brzy. Přesto tomu před-

cházelo zkoušení různých věcí, úspěchy i neúspěchy. 

Všem doporučuji vložit energii do hledání toho, v čem 

jsou skutečně dobří, i když to může trvat delší dobu. Když 

je pak napadne, jak tuto kvalitu zpeněžit, mají vyhráno.

V čem jste nejlepší?

Mám v hlavě takovou úsměvnou příhodu. Před pár lety 

jsem se zúčastnil přátelského utkání v plážovém volej-

bale a asi jsem padal trochu víc, než je běžné. Pak za 

mnou s úsměvem přišel jeden učitel a řekl mi, že snad 

v životě neviděl nikoho při volejbale tolikrát spadnout, 

ale určitě nikoho neviděl tolikrát vstát a zarputile po-

kračovat.

No a to je asi právě moje silná stránka – vstát po každém 

pádu. Ne každý projekt se mi v životě povedl, ale nikdy 

jsem se nenechal odradit. Nikdy se nevzdávám, a díky 

tomu jsem nakonec vybudoval to, co mám teď. Mám 

radost, že se neustále posouvám nejen já, ale i lidé ko-

lem mě.
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Blanka je učitelka Základů společenských věd na Gymnáziu Arabská v Praze 6, která 
hledá pro své studenty různé možnosti, jak jim zprostředkovat propojení školy s reál-
ným světem budoucího uplatnění na trhu práce – v podnikání i zaměstnání, tam, kde 
budou cítit naplnění svých potřeb a seberealizace.
Rozhovor s Blankou Hniličkovou vedla Tereza Moravcová.

Na dnešní 
dospívající 
kladou jejich rodiče 
a společnost často
obrovské nároky

nerozumíme. Vadí mi zlehčování jejich strachů 
a úzkostí. Navíc oni mnohem více než jejich rodi-
če či prarodiče zakouší možnost svobodné volby, 
a tedy i tíhy vlastní odpovědnosti. Ale na druhou 
stranu možná i kvůli nám, kteří jim vše plánujeme 
a zařizujeme, jsou méně odolní vůči neúspěchu 
nebo stresu. 

Co na dnešní generaci studentů obdivuješ, a co 
naopak nechápeš a čemu nerozumíš? 
Obdivuji znalost technologií a cizích jazyků. Sna-
žím se s moderními technologiemi držet krok, ale 

Jak bys charakterizovala současnou generaci Z? 
Chápeš potřeby, strachy a výzvy, kterým dnešní 
mladí lidé čelí?
Současná generace mladých dospívajících – mých 
studentů – je samozřejmě jiná než ta má, střední 
generace, a pak starší, ale vadí mi škatulkování 
na lepší a horší. Tak to není. Na dnešní dospívající 
kladou jejich rodiče a společnost často obrovské 
nároky. Společnost, ve které se já pohybuji, je 
nastavená hodně výkonnostně. Navíc mladí lidé 
od útlého věku zcela normálně žijí další život ve 
virtuálním prostoru, kterému my starší někdy 
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nestíhám… a kosmopolitismus. Jsem nadšená, 
když studenti dokážou využít možností různých 
projektů, a hlavně mají tu možnost se takto rozví-
jet. Naopak nerozumím tomu, že osobní kontakt 
nahrazuje online prostor, že to stačí, to je za mě 
škoda. 

Jaký máš názor na propojování formálního 
a neformálního vzdělávání?
Učím na státním čtyřletém gymnáziu, tedy jsem 
součástí formálního vzdělávání, které se snažím 
realizovat, jak nejlépe dovedu. Ale propojení 
s „reálným světem“ a jeho problémy je pro mě 
nedílnou součástí a hnacím motorem výuky. Kro-
mě opravdu super projektů MŮŽEŠ PODNIKAT 
a KUDYKAMPUS spolupracuji ve škole s dalšími 
organizacemi – s Jedním světem na školách, 
Street Law na PF UK, Parlamentem ČR a ČNB. 

Proč do výuky zařazuješ neformální programy, 
jako je MŮŽEŠ PODNIKAT nebo KUDYKAMPUS?
Program MŮŽEŠ PODNIKAT v naší škole běží již 

téměř od začátku celého projektu. Dokonce byl 
u nás ve škole jako besedující podnikatel náš 
absolvent Vítek Horký, kterého jsem učila. Pro 
studenty je projekt vždy oživením výuky, ale také 
inspirativním představením světa podnikání. 
Když začal projekt KUDYKAMPUS, bylo období dis-
tanční výuky, online prezentace bohužel studenty 
do projektu nenalákala. Ale již od září září 2021 se 
studenti do projektu hlásí, naše škola jim umožňu-
je absolvovat studijní stáže bez ohledu na absence, 
a několik studentů dokonce prezentovalo své 
zkušenosti v nižších ročnících. Sama jsem pře-
kvapená a nadšená, kolik našich studentů se do 
projektu hlásí, jen v letošním školním roce jich 
bude více než patnáct. 

Závěrem chci poděkovat všem, kteří se snaží nám, 
učitelům, nabízet výukové materiály, projekty, 
exkurze, stáže, nápady. Takže PALEC NAHORU 
A AŤ HLAVNĚ POKRAČUJÍ PROJEKTY JAKO MŮŽEŠ 
PODNIKAT, KUDYKAMPUS… A OTEVŘENOST ŠKOL 
PRO BUDOUCNOST!



Příjmy v roce 2022
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členské 
příspěvky

17 %

dary jednotlivců
nebo firem

45 %

vlastní 
majetek
30 %

nadace
8 %

Finance a hospodaření

Naším cílem je dlouhodobá stabilita a udržitel-
nost programu, čehož chceme docílit tak, že pří-
jmy organizace budou co nejvíce rozloženy, tzn. 
budeme mít co nejvíce platících členů s členský-
mi příspěvky a dále chceme posílit řady drobných 
a středních dárců. V roce 2022 jsme celkově hos-
podařili s částkou 2 678 000 Kč – rozložení příjmů 
je viditelné na grafu.

Spolupracujeme s externí účetní, paní Magdalénou 
Horbasovou. Účetní závěrka společnosti byla zpra-
cována na základě zákona č. 563/1991 Sb., o účet-
nictví, a na základě Vyhlášky č. 504/2002 Sb., kterou 
se provádějí některá ustanovení zákona č. 563/1991 
Sb., o účetnictví pro účetní jednotky, u kterých hlav-
ním předmětem činnosti není podnikání, a Českými 
účetními standardy pro neziskové organizace.
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Rozvaha ve zkráceném rozsahu ke dni 31. 12. 2022
(v celých tisících)

Aktiva Stav k prvnímu dni účetního období Stav k poslednímu dni účetního období
Dlouhodobý majetek celkem
Dlouhodobý nehmotný majetek celkem
Dlouhodobý finanční majetek celkem
Oprávky k dlouhodobému majetku celkem
Krátkodobý majetek celkem 805 256
Zásoby celkem
Pohledávky celkem 59 40

Krátkodobý finanční majetek celkem 746 216
Jiná aktiva celkem
Aktiva celkem 805 256

Pasiva Stav k prvnímu dni účetního období Stav k poslednímu dni účetního období
Vlastní zdroje celkem 336 203
Jmění celkem
Výsledek hospodaření celkem 336 -203
Cizí zdroje celkem 469 459
Rezervy celkem
Dlouhodobé závazky celkem
Krátkodobé závazky celkem 402 459
Jiná pasiva celkem
Pasiva celkem 805 256

Výkaz zisku a ztráty ve zkráceném rozsahu ke dni 31. 12. 2022

Činnosti
Náklady Hlavní Hospodářská Celkem
Spotřebované nákupy a nakupované služby 2 237  2 237
Změny stavu zásob vlastní činnosti a aktivace
Osobní náklady 179  179
Daně a poplatky
Ostatní náklady 6  6
Odpisy, prodaný majetek, tvorba a použití rezerv
Poskytnuté příspěvky
Daň z příjmů  
Náklady celkem 2 422  2 422
Výnosy
Provozní dotace
Přijaté příspěvky 1 450  1 450
Tržby za vlastní výkony a za zboží 433  433
Ostatní výnosy
Tržby z prodeje majetku
Výnosy celkem 1 883  1 883
Výsledek hospodaření před zdaněním -539  -539
Výsledek hospodaření po zdanění -539  -539
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Řečníci #muzespodnikat
V roce 2022 jsme spolupracovali s 193 řečníky / expertními dobrovolníky / podnikateli.

Podnikatelé inspirují studenty k podnikavosti a učí je svými příběhy. Jezdí do středních škol ve 
svém regionu, kde vedou semináře, předávají studentům své zkušenosti z podnikání a ukazují jim, 
jaké jsou v životě možnosti.

Jan Adámek, David Albrecht, Claudio Allavena, Tomáš Baránek, Andrea Bednářová, Josef Benda, 
Jiří Bláha, Pavel Bouška, Jiří Brázda, Tomáš Buchwaldek, Marek Čačka, Mirka Čejková, Zuzana 
Černá, Lubomír Černý, Dalibor Dědek, Jan Dolejš, Karel Drašnar, Štěpánka Duffková, Karel Dytrych, Václav 
Edl, Tomáš Formánek, Filip Goszler, Jiří Grund, Jindřich Hájek, Andrej Hano, Petr Havlíček, Pavel 
Herman, Jan Hlavatý, Jan Hlavsa, Miroslav Hofman, Heinrich Homola, Vít Horký, Marcela Hrubošová, 
Tomáš Hülle, Martin Hykel, Miroslav Jakubec, Rehana Ježková, Michaela Karásková, Tomáš Kašpar, Jan 
Kaštura, Daniel Kindl, Jan Kislenko, Tomáš Kocifaj, Aleš Kocourek, Hana Váchová Kočková, Antonín Kokeš, 
Pavel Komárek, Ondřej Komenda, Lukáš Konarovský, Jakub Kopřiva, Jan Kopřiva, Michal Košek, 
Ondřej Koudela, Ondřej Krátký, Jiří Krejčík, Jan Křivonožka, Marek Kubis, Jan Lát, Petr Liška, Martin 
Luňák, Martin Málek, Jan Mašek, Dušan Mátl, Libor Mertl, Jarek Mikeš, Adam Milata, Michaela Militká, 
Pavel Minář, Ivana Minářová, Václav Muchna, Jitka Nagelová, Cecílie Nagy, Ondřej Nečas, Tomáš 
Nemrava, Michal Novák, Andrea Obdržálková, Michal Ondra, Martin Palička, Jan Pánek, Jakub Pavlák, 
Šárka Pelikánová, Petr Pilin, Josef Piňos, Filip Plevač, Petr Podsedník, Martin Přibil, Michal Ptáček, Dalibor 
Pulkert, Michael Rada, Tomáš Reinbergr, Tomáš Riese, Svatopluk Runčík, Kateřina Ryvolová, 
Jaroslav Řasa, Jan Řehák, Jaroslav Salva, Petr Schwank, Filip Sinecký, Jan Sláma, Martin Slanina, 
Adam Spiegl, Jiří Spurný, Šimon Srp, Lukáš Stibor, Petr Stinka, Vojtěch Šimetka, Jan Školník, Daniel Škubal, 
Roman Šmiřák, Michal Šrajer, Arnošt Štěpánek, Michal Štrál, Dušan Tripal, Martina Trnková, Igor Třeslín, 
Josef Ťulpík, Barbora Urbanová, Eva Urbanová, Vladimír Vácha, Marcel Vargaeštok, Marek Veselý, 
Ondřej Vodehnal, Martin Vohánka, Jiří Volenec, Regina Vondrová, Michal Voráč, Kristýna 
Zápecová, Kamila Zárychtová, Viktor Zeisel, Petr Zelík, Šárka Zídková, Dominik Ženatý



MŮŽEŠ PODNIKAT | 19 

Neformální vzdělávací program MŮŽEŠ PODNIKAT realizujeme díky partnerům a dárcům, kteří 
program podporují. Veškerá činnost je financována individuálními nebo firemními dárci a členský-
mi příspěvky našich členů. Dále jsme uzavřeli partnerství se zájmovými studentskými, školskými 
a podnikatelskými organizacemi, které nám pomáhají myšlenku programu MŮŽEŠ PODNIKAT šířit.

Partneři a dárci programu

Bez vás bychom to nezvládli.
Děkujeme všem partnerům a dárcům za spolupráci a podporu.



Zapsaný spolek dne 30. června 2016
u Městského soudu v Praze pod spisovou značkou L 66123

MŮŽEŠ PODNIKAT, spolek
Salvátorská 931/8, Praha 1, 110 00

051 92 846

275740390/0300 – ČSOB

studenti / mladí lidé ve věku 16–24 let

• podpora a rozvoj podnikavosti v Česku
• mezigenerační inspirace a sdílení zkušeností 
• organizace vzdělávacích akcí 
• konzultace a poradenství 
• tvorba metodických materiálů, vzdělávacích pomůcek 

a multimediálních děl
• práce s dětmi a mládeží stejně tak jako práce ve prospěch 

pracovníků s dětmi a mládeží

Česká republika

Tereza Moravcová

Libor Mertl, předseda, Tomáš Formánek, Ondřej Krátký, 
Vít Horký, Štěpánka Duffková, Jan Lát 

Miroslav Hofman

Právní forma:

Adresa:

IČO:

Bankovní spojení:

Cílová skupina:

Účel založení spolku:

Působnost:

Ředitelka spolku:

Správní rada:

Čestný předseda:

Kontakty
Základní informace o organizaci MŮŽEŠ PODNIKAT

Zavolejte nám: +420 731 157 565
Napište nám: info@muzespodnikat.cz

#muzespodnikat
#ucimepribehy
#pribehyodvahyanadeje
#inspiracekpodnikavosti
#rozvijimepodnikavostvcesku


